

INFLUENZA

AUSTRALIA (19 February 1988). —¹ Influenza B virus has been isolated from 1 sporadic case and influenza A(H3N2) viruses from 2 cases in Melbourne.

FINLAND (20 February 1988). —² Influenza B has been confirmed by antigen detection in several cases during local outbreaks among children and in military training units in the southern part of the country. In addition, influenza A(H3N2)

¹ See No. 46, 1987, p. 351.

² See No. 9, 1988, p. 63.

GRIPPE

AUSTRALIE (19 février 1988). —¹ Le virus grippal B a été isolé chez 1 cas sporadique et le virus grippal A(H3N2) chez 2 cas à Melbourne.

FINLANDE (20 février 1988). —² La grippe B a été confirmée par détection de l'antigène chez plusieurs cas au cours de poussées locales survenues parmi des enfants ainsi que dans des unités d'entraînement militaire dans le sud du pays. En outre, le virus grippal A(H3N2) a été

¹ Voir N° 46, 1987, p. 351.

² Voir N° 9, 1988, p. 63.

virus has been isolated from 1 case. Overall, influenza activity has been low and work absenteeism rates have been around 1% since December 1987.

ISRAEL (14 February 1988). — The incidence of respiratory febrile illnesses increased among all age groups during January and February 1988. So far, only 2 cases of influenza B have been confirmed by virus isolation.

ITALY (18 February 1988). — Influenza B virus was isolated from a sporadic case in a young patient in Rome in early February.

NORWAY (12 February 1988). —¹ Two further isolates of influenza A(H3N2) have been obtained from cases in the Oslo region. National reporting on influenza-like illness indicates a very quiet season with less than 80 cases per 100 000 population in the week ending 5 February 1988.

UNITED KINGDOM (19 February 1988). —² The number of influenza virus isolates reported has increased slightly. Most strains have been influenza B, some of which were associated with outbreaks in schools. A few isolates, however, were influenza A(H3N2), obtained from sporadic cases in the second half of January 1988.

¹ See No. 6, 1988, p. 39.

² See No. 5, 1988, p. 31.

isolé chez 1 cas. Dans l'ensemble, l'activité grippale a été faible et les taux d'absentéisme dus à la grippe se sont situés autour de 1% depuis décembre 1987.

ISRAEL (14 février 1988). — L'incidence des affections respiratoires fébriles s'est accrue dans tous les groupes d'âge en janvier et en février 1988. Jusqu'ici, seuls 2 cas de grippe B ont été confirmés par isolement du virus.

ITALIE (18 février 1988). — Le virus grippal B a été isolé chez un jeune patient à Rome au début février. Il s'agissait d'un cas sporadique.

NORVÈGE (12 février 1988). —¹ Deux nouveaux isolements du virus grippal A(H3N2) ont été obtenus chez des cas de la région d'Oslo. Les notifications nationales d'affections de type grippal reflètent une saison très calme, le nombre de cas pour 100 000 habitants n'ayant pas dépassé 80 au cours de la semaine qui s'est achevée le 5 février 1988.

ROYAUME-UNI (19 février 1988). —² Le nombre d'isolements de virus grippaux signalés s'est légèrement accru. La plupart des souches étaient du type B et certaines étaient associées à des poussées dans des établissements scolaires. Toutefois, quelques rares isolements effectués sur des cas sporadiques dans la seconde quinzaine de janvier 1988 concernaient le virus grippal A(H3N2).

¹ Voir N° 6, 1988, p. 39.

² Voir N° 5, 1988, p. 31.